
Kære medlem af Folketingets Transportudvalg. 

 

Det er kommet os og for øre, at Transportudvalget skal på tur til Midtjylland, hvilket vi finder 

meget anerkendende. Turen skal bl.a. handle om et besøg i Viborg med deltagelse af borgmester 

Ulrik Wilbek og Hærvejskomiteen med fokus på den mulige kommende midtjyske stump af en 

mulig kommende Hærvejsmotorvej. 

Jeg skriver denne mail, fordi vi synes du skal vide, at det ikke er  lokalfolket du skal møde, men 

udelukkende fortalere for en Hærvejsmotorvej. Borgmesteren kan dårligt kaldes folkets 

repræsentant al den stund, at Viborg Kommune bidrager med medlemskab af Hærvejskomiteen. 

Der er en stor folkelig modstand mod en mulig kommende 180 km Hærvejsmotorvej, og i 

særdeleshed den aktuelle 30 km stump mellem landsbyerne Løvel og Klode Mølle. 

Der er fremlagt et alternativt forslag (0+løsning) med opgradering af Ringvejen omkring Viborg og 

udvidelse af A13 med et spor til ”2+1-vej”. Dette vil løse den trafikmæssige udfordring, skåne 

naturen og er langt billigere end en motorvej. 

Den midtjyske højderyg er et meget spændende område natur- og kulturmæssigt. Mange 

mennesker søger til den gamle Hærvej som vandrer eller cyklist for at finde fred og ro og dermed 

afstressning, som der i vores tid er et stort behov for. Dette vil fremover ikke være muligt med en 

motorvej i nærheden. 

 

Venlig hilsen 

Hærvejsgruppen v. Ellen Odgaard 
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